
غلامرضــا نــوری قزلجــه از جمله 
نمایندگان منتقد مجلس یازدهم است 
که توانست در کوران ردصلاحیت ها، در 
میدان انتخابات باقی بماند و در نهایت با 
رأی نزدیک به انتخابات مجلس یازدهم 
حضورش در مجلــس دوازدهم تمدید 

شد.
نــوری قزلجه که مخالف سرســخت لایحه 
عفاف و حجاب اســت معتقد است؛»در هر 
صورت مســئولیت این لایحه برعهده دولت 
است چراکه اگر رئیسی از عملکرد نماینده ها 
در حوزه لایحه عفاف و حجاب ناراضی بود، 
لایحه را پس می گرفت، کما اینکه هنوز وقت 

دارد.«
بــه گزارش خبر آنلاین در ادامه بخشــی از 
قزلجه، رئیس  نــوری  گفت وگوی غلامرضا 
فراکسیون مستقلین مجلس شورای اسلامی 

را می خوانید:
ترکیب فرضی هیئت رئیســه مجلس 
دوازدهم از نگاه شما چطور چینش شده 

است؟
پیش بینی بنده این است که به خاطر تعدد 
فراکسیون ها و عدم اکثریت مطلق توسط یک 
فراکســیون، هیات رئیسه و کمیسیون های 
مجلس ترکیب مشارکتی از فراکسیون های 
مختلف خواهد بود. اگر این اتفاق بیفتد خوب 
است و می تواند مجلس پویا، فعال و رقابتی را 

به دنبال داشته باشد.
افراد حاضر در مقام  از  پیش بینی شما 

ریاست و هیئت رئیسه مجلس...
الان نمی توانم در مورد افراد بگویم اما می توان 
با توجه به تعداد فراکسیون ها گمانه زنی کرد 
بــه عنوان مثال اگر چهار فراکســیون فعال 
داشته باشیم و هر کدام سه کرسی در هیات 
رئیسه داشته باشند یک امر ایده آل است یا 
اینکه یک فراکســیون دو کرسی و دیگری 
چهار کرســی در هیئت رئیسه داشته باشد، 

می تواند یک ترکیب ایده آلی باشــد، مجلس 
را خوب پیش ببــرد و آن را در برنامه هایش 

موفق کند.
از نمایندگان مجلس  جای کدام یــک 
یازدهم در مجلس دوازدهم خالی است؟

بســیاری از دوســتان ما که در فراکســیون 
مستقلین بودند انصافاً نیروهای کارشناس و 
فعالی بودند، نظرات واقعاً مســتقلی داشتند، 
به نفــع مردم صحبت می کردنــد و نماینده 
مــردم بودند، اما حالا بــه دلایلی در مجلس 
دوازدهم نیستند. متاسفانه عده ای در مسیر 
فرآیند بررســی صلاحیت هــا در هیات های 
اجرایی و مراحل بعدی ماندند، برخی هم در 
مصاف انتخابات ماندند و نتوانستند در مجلس 

دوازدهم حاضر شوند.
شــما از جمله نمایندگان منتقد لایحه 
عفاف و حجاب هستید و هنوز آن لایحه 
بین مجلس و شورای نگهبان در رفت و 
آمد است، اما در حال حاضر شاهد اجرای 
مواردی نظیر گشت ارشاد در قالب طرح 
نور هستیم، این اقدامات بر چه اساسی 

صورت می گیرد؟
اگر اشاره مجریان گشت ارشاد به لایحه عفاف 
و حجاب باشد که این لایحه هنوز قانون نشده، 
لــذا نمی توانند آن را اجرا کنند چرا که هنوز 
قانون نشده است ولی امکان دارد استنادات و 
دستورالعمل هایی دیگری داشته باشند، دهه 
۶۰ در این حوزه یکسری قوانین مصوب بود، 
اگر به استناد آنها باشد بحث دیگری است اما 
به استناد لایحه ای که هنوز نهایی نشده کسی 

نمی تواند اقدامی کند.
از طرف وزارت کشــور  امــکان دارد 
مصوبه ای در این راستا ابلاغ شده باشد؟

وزیر کشــور می تواند بخشنامه ابلاغ کند، آن 
هم باید منطبق با یک آئین نامه و قانونی باشد 

و در ذیل آن می توانند بخشنامه صادر کنند.
نکتــه ای که در مــورد لایحه عفاف و 

حجاب وجود دارد، مشــخص است که 
همکاری  از  و محصولی  اســت  لایحه 
دولت و قوه قضائیه، اما به نظر می رسد 
که هر دو قوه لایحــه مذکور را گردن 
نمی گیرند و می خواهنــد آن را به نام 

مجلس یازدهم تمام کنند.
علت این اســت که مجلس مــواد زیادی به 
لایحــه عفاف و حجاب اضافه کــرد. به این 
ترتیب که لایحه مذکــور در قوه قضائیه ۹ 
ماده بود و لایحه هم همان است. اگر لایحه 
همان بود که از قوه قضائیه و دولت به مجلس 
ارسال شد و در ذیل آن ۹ ماده، قانون گذاری 
با اصلاحات و پیشنهادات صورت می گرفت، 
در این شرایط همان دو قوه باید مسئولیتش 
را به عنوان لایحه می پذیرفتند و هم مجلس 

به عنوان اینکه مصوب کرده است.
ولــی وقتی لایحه ۹ مــاده ای تبدیل به ۷۰ 
ماده می شود، طبیعی است کسی که لایحه 
را داده، نمی پذیرد. البتــه این رفتار دو قوه 
دیگر هم خیلی پذیرفتنی نیســت. اگر واقعاً 
برداشــت آنها این اســت کــه لایحه عفاف 
و حجــاب با آنچه که مد نظــر دولت و قوه 
قضائیه بوده، خیلی فرق کرده و به هر حال 
خارج از چارچوب لایحه آنهاست، قانون اینجا 
دســت آنها را باز گذاشته، به این ترتیب که 
قوه قضائیه و دولت می توانستند لایحه خود 

را پس بگیرند.
آیا چنیــن اراده ای را در دولت یا قوه 
بخواهند  که  می کنید  مشاهده  قضائیه 

لایحه عفاف و حجاب را پس بگیرند؟
فکر نکنم چراکه آنها هیچ وقت گلایه رسمی 
نکردنــد که چرا با این لایحــه ما این کار را 
کردید؟ این نشان می دهد که خیلی گله مند 

نیستند والّا آن را پس می گرفتند.
در فراکسیون مستقلین شما در مجلس 

یازدهم چند تحقیق و تفحص داشتید؟
شاید نهایتاً یکی دو مورد باشد. چراکه متوجه 

شدم با این حجم، هیچ تحقیق و تفحصی به 
نتیجه نمی رسد، لذا خیلی دنبالش نبودیم. 
به خاطر دارم که بحث دریاچه ارومیه را برای 
اینکه تلنگری باشــد و حساســیت دولت را 

داشته باشد، دنبال کردیم.
بنابراین اکثر تحقیق و تفحص ها از طرف 

فراکسیون اکثریت بوده..
شاید از اعضای فراکسیون اقلیت هم کسانی 
تحقیق و تفحص پیشــنهاد داده باشــند، 
بعضی ها بودند. چراکه نماینده یا نمایندگان 
متقاضی هســتند، احتمــال دارد دو نفر از 
فراکسیون ما بودند ۱۰ نفر از آن طرف بودند. 
عددش یادم نیســت ولی نوعاً فراکســیون 
مستقلین خیلی دنبال این کار به این شکل 

نبود.
فضای فعلی جامعه از نظر داخلی و چه از 
نظر بین المللی به نظر شما تا چه اندازه 
لزوم تغییر در کابینه را گوشزد می کند؟ 
دولت ثابت کرده که دایره نفرات و ارتباطات 
سیاسی اش در انتخاب مدیران بسیار کوچک 
است و فهرست شان یک فهرست مختصری 
است. حتی اینها در اردوگاه سیاسی خودشان 
هم خیلی بســته عمل می کنند. به همین 
خاطر احتمال اینکه بعد از تغییر هم فردی با 

کارایی پایین تر بیاید بیشتر است.
اما اینکه چــه باید کرد و تغییــر بدهند یا 
ندهند؟ به نظرم از ضروریات است. انتخاباتی 
که ۱۱ اســفند برگزار شــد، به هر حال ۶۰ 
درصد مردم شرکت نکردند. آن ۶۰ درصدی 
که شرکت نکرده بودند حرفی داشتند. این 
طور نیست که آن ۴۰ درصد بگویند شرایط 
گل و بلبل اســت و فقط ۶۰ درصد اعتراض 
دارند. این ۴۰ درصد هم حرف دارند و اتفاقاً 
شاید هم حرف شان دقیق تر است که آمدند 
پای صندوق و رأی هم دادند و به طور جدی 

مطالبات شان را تعقیب می کنند.
در مجمــوع اینکــه ۴۰ الــی ۴۱ درصد در 
انتخابات شــرکت کردند و مجلس دوازدهم 
بین مجالس گذشته با کمترین نرخ مشارکت 
تشکیل می شود، علاوه بر اینکه بارهای منفی 
برای مجلــس دارد، بزرگ ترین درس برای 
دولت اســت. لذا دولــت از اینجا باید نبض 
جامعه را بگیرد و بفهمد که شــرایط به چه 
ترتیب است چراکه سال آینده هم انتخابات 
ریاست جمهوری را پیش رو داریم.  در شرایط 
بین المللی به نظر می رســد اگر ما خودمان 
کاری نکنیم، اتفاقی نخواهد افتاد که به نظر 
ما باشد. در روابط بین المللی دولت باید بحث 
تنش زدایی و لغــو تحریم ها را جدی بگیرد. 
دولت باید آن کســانی که بــا افکار خاصی 
آمدنــد و اینها را قفل زدنــد را کنار بگذارد، 
مســئله تحریم ها را حل کند. باید مســئله 
FATF، انتقال پول و جذب سرمایه خارجی 
برای کشور را باید حل کند. همچنین دولت 
باید توســعه روابط، تنش زدایی ها و تعمیق 
روابــط را جدی بگیرد. آن موقع می شــود 
انتظار اتفاقات مثبت را داشت و قدم هایی رو 

به جلو برداشت. 

بازدید  از  استقبال  با  قوه قضائیه  رئیس 
از زندان ها گفت:  نماینــدگان مــردم 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی بر 
حســن اجرای قوانیــن در قوه قضائیه 
و حکمرانی در این قوه نظارت داشــته 

باشند.
بــه گــزارش مرکــز رســانه قــوه قضائیه، 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
اژه ای در نشست با منتخبانِ دوازدهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: از همان 
ابتدا که مســئولیت ریاست دستگاه قضا را بر 
عهده گرفتم به مدیران قضایی تاکید کردم که 
بایــد نگاه خود را به نمایندگان مجلس تغییر 
دهید و پیگیری های آنان را به مثابه دخالت و 

اعمال نفوذ در نظر نگیرید.
رئیس قــوه قضائیه افزود: تعامل مســتمر با 

نمایندگان مجلس برای ما مســئولان قضایی 
بســیار مفید اســت و وقتی که با نمایندگان 
مجلس نشست و برخاست می کنیم به معنی 
دیدار با کلیه اقشــار مردم در سراســر نقاط 
کشور است. محسنی اژه ای گفت: تاکید داریم 
که شما نمایندگان مجلس بیایید و از نزدیک 
ببینید که آیا مــا در مراکز و مراجع مختلف 
قضایی از جمله دادگستری ها،سازمان زندان ها 
و سازمان بازرسی و در حکمرانی ای که داریم 
آیا قوانین وضع شده توسط شما در مجلس را 
به درستی اجرا می کنیم یا نه؟ تاکید داریم که 
شما زندان ها را از نزدیک ببینید و اگر مشکلی 
مشــاهده کردید به من منتقل کنید و یا آن 
را در پشــت تریبون مجلس بگویید؛ اگر آن 
مسئله و مشــکل، وارد است باید رفع کنیم و 
اگر وارد نیســت، آن را توضیح دهیم و تبیین 

کنیم. رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: همواره 
خطاب به نمایندگان مجلس تاکید دارم که از 
مراکز و مراجع قضایی از جمله دادگستری ها 
و زندان ها بازدید به عمل آورید و با مشکلات 
و کمبودها و تضییقات همکاران قضایی ما از 
نزدیک آشنا شوید؛ در برخی نقاط ما از اولیات 
کار نیز محرومیم و با توجه به این حجم کار، 

قاضی و کارمند و امکانات کافی نداریم.
رئیس قــوه قضائیه افــزود: در نتیجه همین 
تعاملات و بازدیدهــای نمایندگان مجلس از 
مراکز مختلف قضایی، شاهد بودیم که گاهی 
در صحــن علنی مجلس و از پشــت تریبون 
مجلس، نمایندگان به بیان مسائل و مشکلات 
دســتگاه قضایی  پرداختنــد و گفتند چگونه 
توقع داریم که دســتگاه قضایی با این میزان 
امکانات و بودجه بتواند یک کار متقن و بدون 

عیب انجام دهد. رئیس عدلیه اظهار داشــت: 
در دو ســال اخیر، دو نشست مشترک در هر 
ســال میان قوه قضائیه و نمایندگان مجلس 
به صورت سراســری برگزار شد؛ همچنین به 
عنــوان رئیس قوه قضائیه، ۱۶ نشســت را با 
کمیســیون های تخصصی مجلس داشتم و با 
تعدادی از فراکسیون های مجلس نیز نشست 
برگزار کردم. قابل ذکر است که در مدت اخیر 
۳۴ بازدید توســط هیات های نمایندگان از 
زندان ها صورت گرفت و بالغ بر ۱۵۰ نشست 
نیز میان مســئولان قوه قضائیه با نمایندگان 
مجلس برگزار شــد. علاوه بر اینها، دفتر امور 
مجلس قــوه قضائیه طی مــدت اخیر ۶۲۰ 
مورد با نمایندگان مردم جلســه برگزار کرد و 
من شخصاً با تعداد قابل توجهی از نمایندگان 

مجلس، جلسات خصوصی داشتم.

نوری قزلجه نارضایتی دولت و قوه قضائیه از لایحه عفاف و حجاب را تشریح کرد

امکان پس گرفتن لایحه عفاف و حجاب

رها شدن بازار ارز توسط دولت مخالفت نمایندگان با ادغام صندوق های بازنشستگی
نماینده مردم اهواز در مجلس گفت: اخیرا بحث ادغام صندوق های بازنشستگی 
مجدد مطرح می شــود، مجلس در برنامه هفتم به دلیل توجه به اقوال آنها با 
آن مخالفت کرد، انتظار داریم بحث ادغام صندوق ها مجدد مطرح نشود، با آن 

مخالفیم زیرا اموال بازنشستگان است.
به گزارش ایلنا، مجتبی یوسفی در نشست علنی دیروز )یکشنبه( مجلس شورای اسلامی 
ضمن اشاره به ورود مجلس به حوزه خودرو به جهت توجه و دغدغه مردم در این حوزه 
در تذکــر به وزیر صمت گفت: بنا بود واردات خودرو دســت دوم به جهت جلوگیری از 
اجحاف در حق مردم انجام شــود، اما اخیراً دو خودروســازی ایران خودرو و سایپا قرار 
اســت خودروهایی که فروش قطعی برای زمستان بوده را مجدداً با افزایش قیمت چند 
صد میلیونی به مردم تحویل دهند که پذیرفتنی نیســت و انتظارتوجه بیشــتر به این 
مســئله داریم. نماینده مردم اهواز در مجلس در تذکری خطاب به وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در خصوص افزایش حقوق بازنشستگان عنوان کرد: متأسفانه جدیداً بحث 
ادغام صندوق های بازنشســتگی مجدد مطرح می شود، مجلس در برنامه هفتم به دلیل 
توجه به اقوال آنها با آن مخالفت کرد، انتظار داریم بحث ادغام صندوق ها مجدد مطرح 

نشود، با آن مخالفیم زیرا اموال بازنشستگان است.

یک نماینده مجلس گفت: بازار ارز بازار مناسبی نیست و دولت یک بخشی از 
این بازار را رها کرده و نیاز است ورود جدی به این عرصه از سوی دولت صورت 

پذیرد.
به گزارش خبرنگار ایلنا، سید جواد حسینی کیا در جلسه علنی دیروز )یکشنبه( مجلس 
شــورای اسلامی در تذکری در رابطه با چالش های بازار ارز گفت: بازار ارز بازار مناسبی 
نیست و دولت یک بخشی از این بازار را رها کرده و نیاز است ورود جدی به این عرصه 

از سوی دولت صورت پذیرد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی ادامه داد : فضای ملتهب بازار ارز 
در واقع دست دلالان را باز گذاشته و هر آنچه که می خواهند در این بازار کرده و دست 

به قیمت گذاری می زنند.
حسینی کیا تاکید کرد: بنابراین نیازمند ورود دولت، دستگاه قضا و دستگاه های امنیتی 

به آشفته بازار ارز هستیم تا انشاالله جلوی تخلفات در این بازار گرفته شود.
این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه باید مشکلات حوزه بهداشت و درمان 
در ســال جدید برطرف شود تاکید کرد :متاسفانه مشکلات عدیده ای در رابطه با حوزه 
بهداشت درمان در شهرستان سنقر وجود دارد که از وزیر بهداشت می خواهم مشکلات 

مالی، تجهیزاتی و پزشکی این شهرستان را در اولویت کاری خود قرار دهند.

اژه ای:
نمایندگان مجلس به حکمرانی در قوه قضائیه نظارت کنند 
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آغاز رایزنی های رسایی
 برای انتخابات هیات رئیسه مجلس آینده 

عصر دیروز )یکشــنبه( جلسه ای به دعوت حمید رسایی منتخب مردم تهران 
در مجلس دوازدهم با حضــور جمعی از منتخبان دوره جدید مجلس برگزار 

خواهد شد.
به گزارش ایلنا، یک ماه دیگر یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی به پایان 

رسیده و از هفتم خرداد ماه دوازدهمین دوره مجلس آغاز خواهد شد.
در دوره جدید مجلس برخلاف دوره کنونی انتخابات هیات رئیســه و جایگاه 
ریاســت دوره آینده محل بحث و تحلیل فراوان شده است، کرسی ای که در 
مجلس یازدهم اگرچه به طور ثابت ریاست قالیباف را بر خود دید، اما هر ساله 

موضوعی چالشی میان او و منتقدانش بوده است.
بر همین اســاس و با توجه به نتایج انتخابــات دوازدهمین دوره مجلس که 
قالیباف جایگاه نخســت را در تهران از دست داد و بعد از ۳ کاندیدای عضو یا 
نزدیک به جبهه پایداری و منتقدانش در رتبه چهارم قرار گرفت گمانه زنی ها 
درخصوص آینده حضور او در جایگاه ریاســت و حتی ادامه حضور در مجلس 

شتاب تازه ای گرفت.
در روزهای نخســت پس از انتخابات حجم اظهارنظرها و واکنش های مجازی 
بــه قدری افزایش پیدا کرده بود که مورد تذکر رهبری قرار گرفت و ایشــان 
فرمودند: »منتخبان مجلس جدید مراقبت کنند و نگذارند شــیرینی تشکیل 
مجلس در کام مردم و فضای سیاسیِ با طراواتِ کشور تلخ شود، ضمن اینکه 
اگر مجلس دچار دعوا و ســتیزه و مقابله و جبهه  بندی های گوناگون شود، از 

کار اصلی خود باز می ماند.«
حال به نظر می رســد منتقدان و مخالفان قالیباف در روزهای پایانی مجلس 
یازدهم و در آستانه شروع به کار مجلس جدید وارد فاز تازه فعالیت های خود 
شده اند؛ در همین راستا شنیده می شــود عصر دیروز )یکشنبه( جلسه ای به 
دعوت حمید رسایی منتخب مردم تهران در مجلس دوازدهم با حضور جمعی 

از منتخبان دوره جدید مجلس برگزار خواهد شد.
احتمالا یکی از مهمترین محورها و موضوعاتی که در این جلسه مطرح می شود 

موضوع انتخابات هیات رئیسه مجلس و ریاست مجلس در دوره آینده باشد.
این احتمال وجود دارد که اگرچه محوریت این جلسه با حجت الاسلام رسایی 

است اما برخی افراد بیرون از مجلس جزو متولیان برگزاری آن باشند.

رویداد

هشدار باهنر به نمایندگان مجلس دوازدهم
اســلامی  جامعه  دبیــرکل 
مهندســین گفت: متأسفانه 
مجلس  نمایندگان  بیشــتر 
و دولتمــردان می خواهند با 
مســائل عاطفی مشکلات را 

حل کنند.
به گزارش ایلنــا، محمدرضا 
باهنر دبیرکل جامعه اسلامی 
خصــوص  در  مهندســین، 

ضرورت اجرای دقیق برنامه هفتم گفت: در هر صورت برنامه هفتم پاشنه آشیل 
ما است. یعنی ما الان در مسأله رشد اقتصادی، تورم و ضریب جینی در بخش 
اقتصاد، مشکلات اساسی داریم و یکسری از این مشکلات باید با خرد و تدبیر 
حل شود. متأسفانه بیشتر نمایندگان مجلس و دولتمردان می خواهند با مسائل 

عاطفی مشکلات را حل کنند.
وی با بیان اینکه مسائل عاطفی مشکل را حل نمی کند، گفت: یعنی اگر تولید 
در کشورمان از مصرف پیشی نگیرد، این داستان ادامه پیدا می کند. اینکه مقام 
معظم رهبری چندین ســال است که شعار سال را تولید یا مصرف بهینه قرار 
دادند، کاری اســت که مجلس دوازدهم باید انجام دهد و محور برنامه آن هم 

برنامه هفتم است.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: برنامه هفتم برای رشد اقتصاد، تورم 
و ضریب جینی، اهدافی را مشــخص و زمینه هایش را هم فراهم کرده اســت. 

ان شاء الله همت کنیم و یا حسین هم بگوییم و کار را راه بیندازند.
باهنر در پاسخ به این سوال که برای افزایش سرمایه اجتماعی باید چه اقداماتی 
صورت بگیرد، گفت: نمایندگان و منتخبین مردم باید طوری کار کنند که مردم 
به آینده امیدوار شوند. خدایی ناکرده اگر ناامیدی، ضعف و رخوت وجود داشته 

باشد، سرمایه اجتماعی وضعیت خوبی نخواهد داشت.

ویژه

دفاع علی قلهکی از مهدی فضائلی
علی قلهکی در توئیتی نوشــت: برآوردم این است که ماجرای طرح نور )گشت 

ارشاد سابق( به پشت بلندگویی دیگر ختم می شود.
به گزارش خبرآنلاین، در پی جنجال ها در خصوص توئیت مهدی فضائلی عضو 
دفتر حفظ و نشــر آثار رهبر انقلاب، درباره بازنشــر بیانات رهبر انقلاب درباره 
حجاب، علی قلهکی فعال رســانه در شبکه اجتماعی ایکس به حمله حسین 
شریعتمداری به فضائلی اشاره کرده و نوشت: »حسین شریعتمداری امروز در 
روزنامه کیهان نوشته »اگر قرار باشد تذکری از طرف رهبری داده شود از طریق 

دفتر معظم له )آقایان گلپایگانی و حجازی ( داده می شود.«
پی نوشت:

۱. چندبار تاکنون آقایان گلپایگانی و حجازی چنین مطالب و تذکراتی را علنی 
دادند که برای این فقره این طور باشد؟!

۲.در جلسه ای که دو سال قبل در دفتر حفظ و نشر آیت الله خامنه ای برگزار 
شد اعلام گردید) که حقیر هم حضور داشتم( توئیت های آینده مهدی فضائلی 
که مرتبط با رهبری هست، بدون هماهنگی نوشته نمی شود؛ نظارت محتوایی و 
البته غیررسمی مجموعه »خامنه ای دات آی آر« نیز در اختیار یکی از فرزندان 

رهبری است.
۳. برآوردم این اســت که ماجرای طرح نور نیز) گشــت ارشاد سابق( به پشت 

بلندگویی دیگر ختم می شود!

سوشیال

رئیس کل دادگستری اصفهان تاکید کرد

نیرو های طرح حجاب تحت حمایت دستگاه قضایی
اسدالله جعفری، رئیس کل دادگستری استان اصفهان گفت: نیرو های فراجا و 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر که در چارچوب قانون، اقدام به اجرای طرح 
عفاف و حجاب می کنند، تحت حمایت دســتگاه قضایی اســتان اصفهان قرار 
دارند و هر گونه تعرض به آن ها پیگرد قانونی و تشــکیل پرونده قضایی را در 

پی خواهد داشت.
به گزارش تسنیم اســدالله جعفری، رئیس کل دادگستری استان اصفهان در 
نشســت ستاد پیشگیری از وقوع جرم دادگستری با انتقاد از کسانی که مقوله 
حجاب را فقط مقوله ای اجتماعی معرفی می کنند، گفت: وقتی مسأله حجاب، 
به دســتاویزی برای ضربه زدن دشمنان به پیکره نظام تبدیل می شود و آنان 
با طراحی اغتشاشــات و ترویج بی بند و باری و مفاسد اخلاقی، پایه های نظام 
مقدس جمهوری اسلامی را هدف قرار می دهند دیگر نباید به موضوع حجاب، 
تنها با نگاه اجتماعی و فرهنگی نگریست بلکه این موضوع دارای ابعاد مختلف 

است.
او با تقدیر از فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان برای آغاز طرح نور به منظور 
برقراری امنیــت اخلاقی و اجتماعی در جامعه با موضوع عفاف و حجاب بیان 
کرد: نیرو های فراجا و ستاد امر به معروف و نهی از منکر که در چارچوب قانون، 
اقدام به اجرای طرح عفاف و حجاب می کنند تحت حمایت دســتگاه قضایی 
اســتان اصفهان قرار دارند و هر گونه تعرض به آن ها پیگرد قانونی و تشــکیل 

پرونده قضایی را در پی خواهد داشت.
رئیس دستگاه قضایی استان اصفهان تصریح کرد: همزمان با اجرای طرح نور، 
دبیرخانه شورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان اصفهان در طرحی 
با همین عنوان اقدام به تجمیع تمام قوانین و دستورالعمل های صادره در مقوله 
عفاف و حجاب کرده تا با ابلاغ آن به نهاد های دولتی، وابسته به دولت، اصناف 
و دیگر نهاد های خدمت رسان به آنان وظایف قانونی شان در امر عفاف و حجاب 

را گوش زد کند.
او از وقوع جرم در پایان از نظارت مستمر و نامحسوس نهاد های نظارتی در این 

خصوص خبر داد و بر برخورد دستگاه قضایی با متخلفان تاکید کرد.

عدلیه

محسن آرمین در نشست مجمع عمومی جبهه 
اصلاحات ایران مطرح کرد

وتوی قطعنامه عضویت دائم
در سازمان ملل شرم آور بود

محســن آرمین نایب رئیس جبهه اصلاحــات ایران در 
جلســه مجمع عمومی این جبهه، اقدام آمریکا مبنی بر 
وتوی قطعنامه عضویت دائم فلسطین در سازمان ملل را 
شرم آور و نوعی چشم بستن به جنایات اسرائیل خواند و 
ضمن محکومیت آن خواســتار راه اندازی کارزاری جهانی 

علیه این اقدام با کمک نهادهای مردمی شد.
محسن آرمین که ریاســت این جلسه مجمع عمومی را 
برعهده داشــت، در واکنش به اقدام دولت آمریکا که در 
جلسه جمعه گذشته شــورای امنیت سازمان ملل متحد 
پیشــنهاد قطعنامه این شــورا مبنی بر عضویت کامل و 
قطعی دولت فلســطین در این سازمان را وتو کرد، گفت: 
آمریــکا در حالی به این قطعنامــه رأی منفی داد که از 
پانزده عضو شورای امنیت ۱۲ عضو رأی مثبت و دو عضو 
بــه آن رأی ممتنع داده بودند. به عبــارت دیگر ترکیب 
آرا به روشــنی حاکی از این واقعیت و حقیقت اســت که 
آمریکا به تنهایی در برابر اراده جهانی مبنی بر به رسمیت 
شــناختن حق ملت بزرگ و تاریخی فلسطین در تعیین 

سرنوشت خود ایستاده است.
نائب رئیس جبهــه اصلاحات ایران، نکتــه جالب توجه 
در اســتفاده آمریکا از حق وتــو و رد قطعنامه مذکور را 
اســتدلال رابــرت وود نماینده آمریکا در ســازمان ملل 
دانست و افزود: ایشان در توجیه این موضع دولت متبوع 
خود گفت که »پرزیدنت بایدن به وضوح گفته است صلح 
پایدار در منطقه تنها از طریق راه حل دو کشوری با توافق 
دوجانبه حاصل می شود و هیچ مسیر دیگری وجود ندارد 
که امنیت و آینده اسرائیل را به عنوان یک کشور یهودی 
دموکراتیک تضمین کند و هیچ مسیر دیگری وجود ندارد 
که تضمین کند فلسطینیان می توانند در آرامش و با عزت 

در کشور خودشان زندگی کنند.«
محســن آرمین تصریح کرد: این ســخن نماینده آمریکا 
در ســازمان ملل بدان معناست که از نظر آمریکا هرگونه 
اقدامی برای راه حل دو کشــوری را باید به جلب رضایت 
رژیم اسرائیل و بدون کمترین فشاری بر این رژیم مشروط 
کرد، رژیمی که به تصریح مقاماتش اساســاً فلسطینی را 
انســان نمی داند و فراتر از آن برای فلسطینی حق حیات 
قایل نیســت و در حال حاضر به رغــم موج محکومیت 
بین المللی همچنان مشغول کشتار و قصابی فلسطینیان و 

پاک سازی نژادی در غزه است. 
رئیس جلســه مجمع عمومی جبهه اصلاحات ایران این 
گفته رابرت وود که »سؤالات حل نشده ای وجود دارد که 
آیا متقاضی دارای معیارهایی است تا به عنوان یک کشور 
در نظر گرفته شود یا خیر«، را توجیه دیگر نماینده آمریکا 
در سازمان ملل دانست و گفت: معنای این سخن آن است 
که از نظر دولت آمریکا، فلســطینیان که در حال حاضر 
خواهان بدیهی تریــن حقوق یک ملت یعنی حق تعیین 
سرنوشت خویش هستند، صلاحیت برخورداری از چنین 
حقی را ندارند. این منطق آشــکارا به معنای همراهی با 
اســرائیل در قبال فلسطینیان و اعلام حمایت از جنایات 

این رژیم نژادپرست در غزه است.
محســن آرمین در عین حال یادآور شد که بحران شش 
ماهه اخیر غــزه به رغم تمامی تلخــی و هولناکی خود 
جامعه جهانی را به این نتیجه قطعی رســانده اســت که 
دشواره فلسطین و منطقه خاورمیانه بدون تشکیل دولت 
مستقل فلسطینی قابل حل نیست و هرگونه راه حلی که 
رسماً و عملًا حق مسلم فلسطینیان در تعیین سرنوشت 
خویش را به رســمیت نشناسد، اســتعماری، ظالمانه و 

محکوم به شکست است.
وی افزود: آن چه در جمعه گذشــته در شــورای امنیت 
سازمان ملل متحد رخ داد در حقیقت افشای چهره ریاکار 
دولت آمریکا بود که از دهه نود به این سو کوشیده است 
از خود چهره یک میانجی در منازعه فلسطینی-اسرائیلی 
به نمایش بگذارد و طی شــش ماهه گذشته به رغم سیل 
کمک های تســلیحاتی به اســرائیل، با تظاهر به فشار به 
اســرائیل و طرفداری از راه حل دو دولتی در فلسطین و 
ریختن آذوقه به غزه، وجهه خود را در ســطح بین الملل 

حفظ کند. 
اما طرح پیشنهادی قطعنامه عضویت فلسطین در سازمان 
ملل متحد در فضای مساعد جهانی و عدم مخالفت اعضای 
شــورای امنیت سازمان ملل با این طرح، آمریکا را ناگزیر 

ساخت نقاب ریاکاری از چهره بردارد.
نائــب رئیس جبهه اصلاحــات ایران تأکیــد کرد: آنچه 
موجب شد آمریکا در برابر جامعه جهانی ناگزیر از تحمل 
چنین هزینه سنگینی شود معنا و لوازم قطعنامه مذکور 
بود. مطابــق این قطعنامه درصورت تصویب، فلســطین 
به عضویت رســمی ســازمان ملل در می آمــد و مانند 
همه اعضای این ســازمان، دولتی مستقل و برخوردار از 
حق دفاع در برابر تجاوز شــناخته می شــد و ادامه حمله 
اســرائیل به غزه تجاوز و اشغال خاک کشور دیگر و نقض 
صریح قوانین بین المللی به شمار می آمد. از این رو وتوی 
قطعنامه مذکور از سوی آمریکا آشکارا به معنای حمایت 

از این تجاوز و نسل کشی ملت فلسطین است.

تذکر نماینده مهاباد به وزیر کشور 
درباره گشت ارشاد

نماینده مهاباد در نامه ای خطاب به وزیر کشور از برخورد 
ماموران گشت ارشاد با بانوان انتقاد کرد.

به گزارش خبرآنلاین، واکنش ها به بازگشت گشت ارشاد 
بــه خیابان ها ادامــه داد، در جدیدتریــن واکنش به این 
تصمیم وزارت کشور، جلال محمودزاده نماینده مهاباد و 
منتقد مجلس یازدهم، در خصوص موضوع گشــت ارشاد 
و حجاب بان ها، در یادداشــتی خطاب به وزیر کشور که 
انتخاب منتشــر کرده، نوشــت: اخیراً شاهد برخوردهای 
غیرمتعارف و غیرقانونی افرادی تحت عنوان حجاب بان یا 
گشت ارشاد در قالب طرح نور با بانوان و دختران دانشجو 
در سطح کشور هســتیم که این امر باعث درگیری هایی 
بین مامورین گشت امنیت اخلاقی با بانوان در خیابان ها 

گردیده است.
متاســفانه این برخوردها با ادعای اجــرای قانون صورت 
می گیرد این در حالیســت که قانون عفاف و حجاب که 
بدلیل داشتن ایرادات قانونی، شکلی و شرعی بارها توسط 
شــورای نگهبان مورد ایراد قرار گرفته و هنوز هم نهایی 
نشــده است لذا جناب وزیر سوال اینجاست که به استناد 
کدام قانون مامورین به خودشان اجازه می دهند که با این 

شیوه با بانوان برخورد کنند؟
جنابعالــی به عنــوان متولی امنیت کشــور باید مجری 
قوانین باشــید نه اینکه اجازه دهید بر خلاف ماده ۶۳۸ 
قانون مجازات اســلامی بانوان را با قهر و تهدید سوار بر 
خودروهای گشت نمایند! تا کی می خواهید به این شیوه 

نادرست برخورد با مقوله حجاب ادامه دهید؟

احزاب

مجلس

»بــا جوانان نباید با مشــی تازیانه ای 
صحبت کرد.« این واکنش عضو جامعه 
حضرت  حرم  سابق  تولیت  و  مدرسین 
فاطمه معصومه)س( نســبت به حضور 

گشت ارشاد در خیابان ها است. 
آیــت الله علی اکبر مســعودی خمینی که 
مدافــع برخورد محترمانه با زنان اســت در 
گفتگو با خبرآنلاین داشته، می گوید باید با 

زبان »بفرما« با زنان صحبت کرد. 
وی در پاســخ به این ســوال که تذکر دفتر 

رهبری چقدر بــر اقدامات صورت گرفته در 
زمینه حجاب موثر خواهــد بود گفت: فکر 
می کنم هر اندازه به این مســائل و بحث ها 
دامن نزنیم، بهتر از این اســت که هر کسی 
حرفی بزند، در مجمــوع فکر می کنم بهتر 
اســت بگوییم برخورد با زنــان بدحجاب و 
بی حجاب باید از نوع »بفرما« باشــد. برخی 
می خواهند با بتمرگ بگویند بنشین اما بنده 

می گویم باید بفرما گفت. 
به گفته وی کســانی که این جریان را دامن 

می زنند، گمان می کنم مشــکلات به وجود 
آورنــد، خودم هم فکر کــردم در این مورد 
صحبت نکنم که بابت صحبت بنده کســی 

ناراحت یا اذیت نشود. 
کسانی هم که در این رابطه مسئولیت دارند 

به این مسئله دامن نزنند. 
آیت الله مسعودی خمینی تاکید کرد: بعد از 
فرمایشات رهبری و مسائل عالی که ایشان 
مطــرح کردند، دولت با مدنظــر قرار دادن 
همان مســائل مدنظر ایشان، روش درستی 

اتخاذ کرده و با مشــی »بفرما« شروع کند 
چراکه اگر شروع نکند، مجددا مسائل قبلی 
و بعضــاً بدتر به وجــود می آید وی با تاکید 
بر اینکه آن جریان ســابق که با حرف های 
مخالفیــن برخــورد می کرد، وجــود ندارد 
افزود:  نمی شــود که مانند ۱۰ ســال قبل 
رفتــار کرد. با توجه به اخلاق و خصوصیاتی 
کــه زنان دارنــد باید اهتمام کــرد و اگر با 
 مشــی خوبی با آنها رفتار کــرد، روز به روز 

شرایط بهتر می شود.

آیت الله مسعودی خمینی از عملکرد گشت نور انتقاد کرد

برخوردها در موضوع حجاب اخلاقی باشد نه تازیانه ای


